
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Macieja Klimê
oraz senatora Witolda Idczaka

na 51. posiedzeniu Senatu
w dniu 26 marca 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
W zwi¹zku z proœb¹ o interwencjê, która wp³ynê³a do mojego biura senatorskiego od Zarz¹du Powia-

tu Nowotarskiego w sprawie odmowy zap³aty przez Ma³opolski Oddzia³ Wojewódzki NFZ za tak zwane
nadwykonania za 2009 r. na rzecz Podhalañskiego Szpitala Specjalistycznego im. Jana Paw³a II w No-
wym Targu, prosimy o przedstawienie stanowiska resortu w opisanej sprawie.

Dyrekcja szpitala oraz Zarz¹d Powiatu Nowotarskiego sporz¹dzili analizê struktury wykonañ œwiad-
czeñ zdrowotnych za 2009 r., z której wynika, ¿e tak zwane nadwykonania, za które NFZ odmawia za-
p³aty, wynios³y oko³o 13 mln z³. Z analizy wynika równie¿, ¿e 80% tej kwoty stanowi¹ koszty œwiadczeñ
wykonanych w trybie art. 3 pkt 8 ustawy z dnia 8 wrzeœnia 2006 r. o Pañstwowym Ratownictwie Medy-
cznym – a wiêc z uwagi na „stan nag³ego zagro¿enia zdrowotnego – stan polegaj¹cy na nag³ym lub prze-
widywanym w krótkim czasie pojawieniu siê objawów pogarszania zdrowia, którego bezpoœrednim
nastêpstwem mo¿e byæ powa¿ne uszkodzenie funkcji organizmu lub uszkodzenie cia³a lub utrata ¿ycia,
wymagaj¹cy podjêcia natychmiastowych medycznych czynnoœci ratunkowych i leczenia” – za które NFZ
winien zap³aciæ zgodnie z obowi¹zuj¹cym prawem.

Wobec powy¿szego prosimy Pani¹ Minister o odpowiedŸ na nastêpuj¹ce pytania.
1. Dlaczego Narodowy Fundusz Zdrowia odmawia zap³aty za tak zwane nadwykonania, zw³aszcza, ¿e

w tym wypadku by³y to g³ównie œwiadczenia zdrowotne ratuj¹ce ¿ycie i zdrowie?
2. Czy wed³ug Pani Minister szpital powinien odmówiæ wykonania œwiadczeñ ratuj¹cych ¿ycie, wie-

dz¹c, ¿e ich wykonanie mo¿e doprowadziæ do destabilizacji jego sytuacji finansowej?

Z wyrazami szacunku
Maciej Klima
Witold Idczak




